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Folketingsmedlem Signe Munk (SF) har den 8. sept. 2020 stillet mig følgende 

spørgsmål, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål nr. 1761: 

”Hvilke overvejelser giver det ministeren anledning til, at en ny analyse baseret 
på tal fra Statens Byggeforskningsinstitut viser, at det ikke er dyrere at lave 

bæredygtigt byggeri med et lavt klimaaftryk end almindeligt byggeri?” 

Svar: 

Den nævnte analyse1 konkluderer, at der ikke er sammenhæng mellem graden 

af bæredygtighed og kvadratmeterprisen. Det samme konkluderes for prisen på 

byggeri med lavt CO2-aftryk.  

Analysen sammenligner dog ikke bæredygtige og ”almindelige” bygninger, men 

en række bygninger med bæredygtighedscertificering. Og det konkluderes såle-

des ikke, at bæredygtigt byggeri ikke er dyrere end ”almindelige” bygninger, 

ligesom det heller ikke fremgår, om der i nogle projekter fx er sparet på kvalite-

ten et sted for at vælge en grøn løsning et andet sted.   

Når det er sagt, er det er rigtigt positivt, at der allerede er mange, der priorite-

rer bæredygtigt og grønt byggeri. Og for mig handler bæredygtigt byggeri om, 

at der skal være balance mellem klimamæssige, sociale og økonomiske hensyn. 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 

 

                                                           
1 http://www.dk-gbc.dk/nyheder/seneste-nyt/ny-analyse-det-er-ikke-dyrere-at-bygge-baeredygtigt/  
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